

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Allan J. MacEachen, announced today that the Canadian Delegate to the Fourth Commonwealth Medical Conference in Colombo, Sri Lanka, November 18-24, is Dr. Frank Philbrook, M.P. (Halton, Ontario). He is accompanied by Dr. A. J. deVilliers, Director General, International Health Services, Department of National Health and Welfare, as adviser. Participating with the Delegation is Dr. S. Greenhill, Professor of Community Medicine at the University of Alberta, currently attached to the University of Sri Lanka under United Nations' auspices.

Canada has submitted background papers for the discussion of three agenda items: (a) How Commonwealth Countries Could Help Each Other Solve Their Health Problems; (b) The Delivery of Health Services in Rural Areas and (c) Organization and Management for Training the Required Health Personnel. Other major items are the impact of urbanisation, industrialisation, mechanisation and pollution on health problems, the place of family planning in Commonwealth health programmes, and the role of statistics in the planning and delivery of health services.

★ ★ ★

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, l'honorable Allan J. MacEachen, a annoncé aujourd'hui que le délégué du Canada à la Quatrième Conférence du Commonwealth sur la médecine qui se tient du 18 au 24 novembre à Colombo (Sri Lanka) est le D^r Frank Philbrook, député de Halton (Ontario). Un conseiller l'accompagne, il s'agit du D^r A. J. deVilliers, directeur général des Services de santé internationaux, ministère de la Santé nationale et du Bien-être social. Le D^r S. Greenhill, professeur de médecine sociale à l'Université de l'Alberta et présentement détaché à l'Université du Sri Lanka sous les auspices des Nations-Unies, doit se joindre à la délégation.

Le Canada a présenté des documents en vue de la discussion de trois des points à l'ordre du jour: a) Comment les pays du Commonwealth peuvent s'entraider en vue de la résolution de leurs questions sanitaires; b) la distribution des services sanitaires dans les régions rurales; et c) l'organisation et la planification en vue de la formation du personnel sanitaire nécessaire. Les autres grandes questions sont celles de l'incidence de l'urbanisation, de l'industrialisation, de l'automatisation et de la pollution sur les problèmes de la santé; la place de la planification familiale dans les programmes sanitaires du Commonwealth et le rôle de la statistique dans la planification et la distribution des services sanitaires.